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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Angajatii din TVR carora li s-a pus viata in pericol s-au inscris in MediaSind! 

 Citu: Salariul mediu lunar a crescut mult mai rapid in 2021 fata de rata inflatiei 

 Premierul Florin Citu afirma ca inghetarea salariilor bugetarilor „este o 

recomandare”, daca datoria publica trece de 50%. Legea responsabilitatii fiscal-

bugetare il contrazice 

 Citu: Guvernul a aprobat acordarea a 148,7 milioane de lei pentru 17 judete 

afectate de inundatii si alunecari de teren 

 Guvernul ia in calcul sa permita cumulul pensiei anticipate cu salariul la privat 

 Guvernul pregateste Programul de Investitii in Infrastructura Locala. Primarii vor 

primi bani pentru drumuri, gaze, apa si canalizare 

 Ministerul Economiei cere bani pentru Schema HoReCa si platile din urma in 

Start-Up Nation 2018 

 Ministerul Transporturilor cere la rectificare o suplimentare de 2,9 miliarde de lei 

pentru cai ferate, drumuri si investitii in companiile subordonate 

 Ministerul Proiectelor Europene anunta ca a efectuat plati pentru o „suma 

record” de peste 1 miliard euro pe proiectele cu fonduri UE, in primele 6 luni ale 

anului 

 SURSE Tichete de masa, vouchere de vacanta si loterii cu premii in bani pentru 

vaccinati – propunerile ministrului Sanatatii pentru relansarea campaniei de 

vaccinare, discutate in coalitie 

 Ministrul Mediului sustine, joi, o conferinta de presa despre managementul 

populatiei de urs din Romania 

 PSD cere Avocatului Poporului sa atace la CCR ordonanta de urgenta privind 

interventiile asupra ursilor 
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 Facilitatea privind amanarea platii facturilor la gaze si electricitate va fi eliminata 

/ Furnizorii au de recuperat 249 milioane de lei de la consumatori 

 ANAF va publica “lista rusinii” in aceasta luna. Verificati daca lucrati la o 

companie cu datorii 

 Cat de mult a crescut indatorarea romanilor si a firmelor in ultimul an? Datoria 

populatiei a ajuns la 172 mld. lei, plus 4,26%. Datoriile companiilor, au un plus 

4,35%, ajungand la 220 mld. lei 

 Noi modificari la modelul contractului individual de munca. Ce trebuie sa stie 

angajatii si angajatorii 

 Digitalizarea sectorului de plati continua: Mastercard finanteaza dezvoltarea 

aplicatiei mobile Ghiseul.ro, solutia pentru achitarea taxelor si a impozitelor catre 

stat 

 Micile mari transformari de pe piata muncii. Joburi digitale care nu existau acum 

zece ani ANALIZA 

 18% dintre angajatii romani lucreaza pe posturi ce presupun o calificare mai mica 

decat cea pentru care sunt pregatiti. La nivel european, media este de 20% in cazul 

angajatilor din propria tara, dar depaseste 30% in cazul celor veniti din alte tari. 

 Klaus Iohannis a sesizat la CCR legea prin care se pedepseste incitarea la violenta, 

ura sau discriminare. Explicatiile presedintelui 

 Se infiinteaza Alianta Vestului pentru Sanatate Publica. DSP-urile din Timis, Arad 

si Hunedoara propun transformarea digitala a sistemului de sanatate 

 Premierul Citu anunta construirea a trei centre de Mari Arsi. In ce orase se vor 

ridica 

 Raport ingrijorator al Institutului National de Sanatate Publica: Nicio grupa de 

varsta nu are rata de vaccinare mai mare de 40%. Nu se va putea exclude 

posibilitatea de reinstituire a restrictiilor 

 PF Daniel, decorat astazi de presedintele Klaus Iohannis, la implinirea a 70 de ani 
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 Romania va produce drone militare Watchkeeper X, care au executat misiuni in 

Irak si Afganistan  

 Economistii UBB: Romania, pe primul loc in UE privind indicele de revenirea la 

,,normalitate” a vietii socio-economice. Suntem in coada clasamentului la 

vaccinare 

 Gazoductul Nord Stream 2 „ameninta Ucraina si intreaga Europa Centrala”. 

Declaratie comuna a Kievului si Varsoviei 
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 Angajații din TVR cărora li s-a pus viața în pericol s-au înscris în 

MediaSind! 

A fost constituită comisia de cercetare a abuzurilor de care este acuzat șeful Formației 

 de Intervenție, Salvare și Prim Ajutor! 

 28 din 32 de angajați ai Formației de Intervenție, Salvare și Prim Ajutor din Societatea 

Română de Televiziune care au tras, zilel trecute, (amănunte aici: MediaSind cere 

conducerii Televiziunii Române să nu mai pună în pericol viața angajaților instituției!) un 

semnal de alarmă  față de punerea în pericol a vieții salariaților, au hotărât să părăsească 

sindicatul de casă al conducerii TVR și să se înscrie în MediaSind.  Aceștia au solicitat 

conducerii TVR să intervină de urgență și să pună capăt comportamentului abuziv al 

șefului formației, Robert Woytovict, care îi tratează pe subalterni într-un mod umilitor. 

Din informațiile primite, conducerea SRTV a decis constituirea unei comisii de cercetare 

disciplinară pentru a ancheta abuzurile semnalate. 

 Pe lângă grave carențe manageriale, șeful compartimentului este acuzat că a impus un 

program de lucru care determină ca  Formația de Intervenție, Salvare și Prim-Ajutor să 

devină nefuncțională, întrucât în multe zile sunt doar doi oameni pentru intervenție pe o 

tură în sediul central: “În condițiile în care unul trebuie să fie în permanență dispecer la 

stația de avertizare, se așteaptă ca celălalt să verifice și să acționeze singur pe toată 

suprafața sediului central din Dorobanți, de la etajul 13 din turn și până în garajul 

subteran al carelor de reportaj.” – se arată în sesizare.  

Un lucru extrem de grav este acela că în acest interval de timp TVR a rămas fără instalații 

de stins incendii. Angajații TVR au prezentat mai multe exemple grave privind modul 

abuziv în care șeful Formației a acționat împotriva subalternilor, dar și a instituției, multe 

dintre ele fiind chiar de competența organelor de cercetare penală! Aceștia susțin că au 

sesizat aceste probleme de mai mult timp, dar conducerea TVR a refuzat să răspundă 

din cauza relațiilor de rudenie a șefului compartimentului cu o lideră a sindicatului 

conducerii. 

Având în vedere aceste situații grave care pun în pericol viața tuturor angajaților TVR, 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind – Filiala MediaSind TVR reiterează solicitarea 

transmisă conducerii instituției de a interveni de urgență pentru ca faptele grave 

semnalate de membrii de angajații Formației de Intervenție, Salvare și Prim-Ajutor să fie 

sancționate.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindcereconduceriiteleviziuniiromanesanumaipunainpericolvietileangajatilorinstitutiei
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindcereconduceriiteleviziuniiromanesanumaipunainpericolvietileangajatilorinstitutiei
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De asemenea, MediaSind TVR face un apel către toți angajații TVR să nu se lase umiliți 

de tot felul șefi numiți vremelnic în funcție și să semnaleze de urgență organizației 

noastre orice abuz, pentru ca drepturile să le fie respectate și apărate.  

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Ciţu: Salariul mediu lunar a crescut mult mai rapid în 2021 faţă de 

rata inflaţiei 

Premierul Florin Cîţu susţine că, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică şi BNR, 

salariul mediu lunar a crescut ''mult mai rapid'' în acest an faţă de rata inflaţiei şi, ca 

urmare, s-a majorat puterea de cumpărare. 

"Salariul mediu net lunar a crescut în 2021 mult mai rapid decat rata inflaţiei. În fiecare 

lună. Asta înseamnă că fiecare leu câştigat în plus de români are o valoare mai mare 

(cumpără mai multe bunuri). Ca să înţeleagă şi psd-iştii: aşa creşte puterea de 

cumpărare", a scris Cîţu, joi, pe Facebook. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Florin Cîțu afirmă că înghețarea salariilor bugetarilor „este 

o recomandare”, dacă datoria publică trece de 50%. Legea 

responsabilității fiscal-bugetare îl contrazice 

Premierul Florin Cîțu a declarat miercuri că „este o recomandare, nu o lege” înghețarea 

salariilor bugetarilor, în cazul în care datoria publică a României trece de pragul de 50% 

din Produsul Intern Brut. Legea responsabilității fiscal-bugetare însă îl contrazice și 

menționează în mod expres această măsură, pe lângă care pot fi luate și alte măsuri. 

Premierul a fost întrebat miercuri dacă va îngheța salariile bugetarilor, în contextul în 

care datoria publică este estimată să ajungă la 50% din PIB în luna iulie, conform 

calculelor Economedia. 

„Să ajungem la 50% întâi. Este vorba de estimări, deocamdată. Haideți să vedem. Datoria 

ca procent din PIB are 2 elemente: unul este datoria publică, celălalt este PIB-ul nominal. 

https://www.facebook.com/florinVcitu/posts/2630349693926340
https://economedia.ro/analiza-datoria-publica-din-romania-s-a-dublat-fata-de-2015-ce-se-intampla-cand-datoria-trece-de-pragul-de-50-din-pib-cum-se-compara-datoria-romaniei-cu-cea-a-tarilor-din-ue.html#.YPgTY-gzZPY
https://economedia.ro/analiza-datoria-publica-din-romania-s-a-dublat-fata-de-2015-ce-se-intampla-cand-datoria-trece-de-pragul-de-50-din-pib-cum-se-compara-datoria-romaniei-cu-cea-a-tarilor-din-ue.html#.YPgTY-gzZPY
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PIB-ul nominal a crescut mult mai rapid decât ne așteptăm. Nu știu dacă vom ajunge la 

50%. Vom vedea dacă ajungem la 50%. În același timp este o recomandare, nu este o 

lege. Vom vedea ce se întâmplă atunci. Eu vă readuc aminte că la începutul anului am 

înghețat salariile, înainte de a avea acestă creștere peste 50%”, a declarat Cîțu, după 

ședința de Guvern. 

Legea responsabilității fiscal-bugetare arată însă că, odată ce datoria publică depășește 

50% din PIB, Guvernul prezintă public și aplică în cel mai scurt timp un program pentru 

reducerea ponderii datoriei publice în produsul intern brut. Programul cuprinde, fără a 

se limita la acestea, și măsuri care determină înghețarea cheltuielilor totale privind 

salariile din sectorul public. 

Reamintim că salariile în sectorul public sunt înghețate în 2021 la nivelul din decembrie 

2020. Cu toate acestea, cheltuielile totale privind salariile pot crește, datorită faptului că 

se majorează numărul de salariați sau se acordă prime sau plăți ocazionale. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Cîţu: Guvernul a aprobat acordarea a 148,7 milioane de lei pentru 17 

judeţe afectate de inundaţii şi alunecări de teren 

Guvernul a aprobat, miercuri, acordarea a 148,7 milioane de lei pentru 17 judeţe afectate 

de inundaţii şi alunecări de teren, banii urmând să fie folosiţi pentru repararea a 1.085 

de obiective din 243 de unităţi administrativ teritoriale, a declarat prim-ministrul Florin 

Cîţu. 

"Astăzi, în şedinţa de guvern, a fost aprobată o hotărâre prin care s-au acordat 148,7 

milioane de lei din fondul de intervenţii pentru 17 judeţe afectate de inundaţii şi alunecări 

de teren. Banii sunt destinaţi reparării drumurilor judeţene, comunale, podurilor, podeţelor 

şi digurilor. Este vorba de judeţele Alba, Arad, Argeş, Bacău, Bihor, Bistriţa Năsăud, 

Botoşani, Caraş-Severin, Cluj, Covasna, Gorj, Harghita, Hunedoara, Maramureş, Satu 

Mare, Vâlcea, Vrancea. Este vorba de 1.085 de obiective şi 243 de UAT-uri", a declarat 

Florin Cîţu într-o conferinţă de presă susţinută la Palatul Victoria. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Guvernul ia în calcul să permită cumulul pensiei anticipate cu salariul 

la privat 

Guvernul se pregătește să modifice Legea pensiilor astfel încât să extindă cumulul 

pensiei anticipate pentru venituri obţinute în mediul privat, pentru a-i încuraja astfel pe 

pensionari să rămână în piața muncii și să cotizeze la sistemul de pensii publice. 

Potrivit unui proiect de Ordonanță de Urgență elaborat de Ministerul Muncii, Guvernul 

propune modificarea legislaţiei actuale cu reglementări menite „să permită cumulul 

pensiei anticipate sau anticipate parţiale cu activităţi profesionale desfăşurate în mediul 

privat”. 

În continuare va rămâne interzis, însă, cumulul pensiei anticipate cu salariul la stat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul pregătește Programul de Investiţii în Infrastructura Locală. 

Primarii vor primi bani pentru drumuri, gaze, apă și canalizare 

Ministrul Dezvoltării, Cseke Attila, a declarat miercuri că la nivelul ministerului sunt 

identificate trei domenii - drumuri de interes local, apă şi canalizare şi accesul populaţiei 

la sistemul de gaze - care ar urma să fie incluse în Programul Naţional de Investiţii în 

Infrastructura Locală anunţat de premier. 

„Sunt trei domenii care sunt identificate la nivelul ministerului şi despre care discutăm, 

dar care trebuie corelate cu programele de finanţare pe fonduri europene, inclusiv pe 

PNRR. Este vorba în primul rând de drumuri de interes local, unde există şi foarte multe 

proiecte întocmite chiar şi cu documentaţie tehnică, o parte dintre ele; de asemenea, pe 

apă şi canalizare, unde, deşi şi în PNRR vom avea, România, fonduri, ele trebuie 

suplimentate din fonduri naţionale; nu în ultimul rând, introducerea gazului şi accesul 

populaţiei la sistemul de gaze, unde, la fel, nu o să avem mai mult ca sigur finanţare 

europeană. Deci, acestea sunt cele trei mari domenii care trebuie, din punctul nostru de 

vedere, finanţate şi pentru care vom creiona un program de investiţii", a afirmat Cseke 

Attila într-o conferinţă de presă susţinută la Palatul Victoria. 
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În legătură cu programele derulate, cum ar fi cele prin PNDL şi CNI, ministrul Dezvoltării 

spune că va solicita bani la rectificarea bugetară. 

Acesta a fost întrebat dacă la MDLPA a fost finalizată evaluarea pentru rectificarea 

bugetară şi care ar fi fondurile de care ar avea nevoie în continuare. 

„Suntem în analiza bugetului. Pot să vă spun că Ministerul Dezvoltării are o execuţie 

bugetară de 68%, la zi, ceea ce înseamnă că în mod categoric la rectificarea bugetară 

vom cere sume importante pentru programele de investiţii pe care le derulează 

Ministerul Dezvoltării. Sigur, aceste discuţii vor avea loc cu Ministerul de Finanţe, sunt 

sigur că vom găsi cele mai bune soluţii ca aceste programe de investiţii să continue cu 

finanţare importantă”, a declarat Cseke Attila într-o conferinţă de presă la Guvern. 

Ministrul a precizat că este vorba de PNDL şi investiţiile derulate prin CNI. 

„Vorbim aici în primul rând de PNDL, în care vom face plăţi şi în această săptămână şi 

săptămâna viitoare vom face plăţi. Deci, programul PNDL nu s-a oprit, primim facturi în 

continuare de la unităţi administrativ-teritoriale şi din moment ce la rectificare vom avea 

o sumă importantă, vom continua plăţile din PNDL. De asemenea, pe Compania 

Naţională de Investiţii avem o execuţie bugetară de aproape 70% şi, din analiza noastră, 

vom solicita suplimentări de credite bugetare acolo. Cam acestea sunt principalele 

programe de investiţii din Ministerul Dezvoltării. Sigur, această analiză va avea loc şi 

vom discuta cu cei de la Finanţe”, a explicat Cseke Attila. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministerul Economiei cere bani pentru Schema HoReCa și plățile din 

urmă în Start-Up Nation 2018 

Ministerul Economiei cere, la prima rectificare a bugetului pe anul 2021, în principal bani 

pentru completarea Schemei HoReCa și pentru finalizarea plăților din urmă de la 

programul Start-Up Nation 2018, au declarat, pentru StartupCafe.ro, surse ministeriale. 

Conform surselor noastre, MEAT vrea 1,5 miliarde de lei la rectificarea bugetară. Această 

alocare există doar sub formă de credite de angajament, pentru Schema de despăgubiri 

HoReCa, dar necesită transfomarea în credite bugetare, adică bani pentru plăți. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 iulie 2021 9 

 

Ministerul are la dispoziție credite bugetare de 1 miliard de lei deja în buget, dar are 

nevoie în total de 2,5 miliarde de lei. 

Ca argument, MEAT invocă faptul că deja s-a atins plafonul maxim de 2,5 miliarde de lei 

odată cu primele aproximativ 8.000 de firme înscrise în schema de finanțare. La ora 

publicării acestei știri, la Schema HoReCa figurau înscriși puțin peste 9.000 de solicitanți. 

Perioada de aplicări a fost prelungită până pe 26 iulie. 

Pentru finalizarea plăților către beneficiarii vechiului program Start-Up Nation, Ministerul 

Economiei solicită 60 de milioane de lei, au mai spus sursele. 

Acestea sunt principalele solicitări pe care Ministerul Economiei le trimite la Ministerul 

Finanțelor pentru a fi incluse în proiectul de rectificare bugetară pe anul 2021. 

(Sursa: startupcafe.ro) 

 

 Ministerul Transporturilor cere la rectificare o suplimentare de 2,9 

miliarde de lei pentru căi ferate, drumuri și investiții în companiile 

subordonate 

Ministerul Transporturilor și Infrastructurii a solicitat la rectificarea bugetară o 

suplimentare de 2,9 miliarde lei, potrivit unui răspuns al instituției la solicitarea 

G4Media.ro. 

Sumele reprezintă creșteri față de alocarea inițială din bugetului anului 2021 la patru 

capitole: 

– Întreținerea infrastructurii feroviare 

– Întreținerea infrastructurii rutiere 

– Investiții de capital în companiile subordonate pentru eficientizare și redresare după 

pandemia COVID-19 

– Obligații de plată 

Ministerul Transporturilor are o execuție bugetară pe fondurile de la bugetul de stat de 

93% pe primul semestru al acestui an, potrivit răspunsului citat.  
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În ceea ce privește investițiile din fonduri europene, ministerul a înregistrat o creștere de 

35% față de semestrul I din 2020 și de 285% față de aceeași perioadă din 2018. 

Alocarea bugetară pe 2021 la capitolul Transporturi a fost de 14,1 miliarde de lei, mai 

mare cu aproape 10% față de execuția bugetară din anul precedent. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Ministerul Proiectelor Europene anunță că a efectuat plăți pentru o 

„sumă record” de peste 1 miliard euro pe proiectele cu fonduri UE, în 

primele 6 luni ale anului 

Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene anunță, într-un comunicat de presă, că a 

efectuat plăți către beneficiari și a trimis spre decontare la Comisia Europeană o sumă 

record de 1,083 miliarde euro în perioada 1 ianuarie – 30 iunie 2021, pentru Programele 

Operaționale pe care le gestionează, din care 850 milioane euro au fost deja rambursate. 

Spre comparație, în 2020 pe aceeași perioadă suma trimisă la Comisie a fost de circa 364 

milioane euro, în 2019 – 313,4 milioane euro iar în 2018 – 260,9 milioane euro, 

precizează sursa citată. 

„Derularea tuturor proiectelor în bune condiții, pentru un impact real al fondurilor 

structurale, se reflectă în ritmul cheltuirii acestor finanțări. Este ceea ce ne-am propus 

prin programul de Guvernare și am demonstrat în primele 6 luni ale anului”, a declarat 

ministrul Cristian Ghinea, citat în comunicat. 

De asemenea, execuția bugetară se situează la aceeași dată, la 70% din alocarea pentru 

anul 2021, iar pentru buna funcționare a proiectelor care sunt în derulare, este necesară 

o suplimentare de la bugetul de stat. 

„Am prezentat ieri Ministerului de Finanțe în cadrul discuțiilor pe marginea rectificării 

bugetului de stat, stadiul execuției bugetare aferentă cofinanțării pentru proiectele 

finanțate din fonduri europene care se apropie la acest moment de alocarea întregului 

an 2020. Pentru toate autoritățile de management ale MIPE sunt necesare alocări 

suplimentare, nivelul sumelor trimise anul acesta fiind deja cât precedenții trei ani la un 

loc.  
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Această ştire ne bucură în primul rând pentru efectele în viața noastră ale investițiilor 

realizate din fonduri europene, pentru aportul în bugetul de stat al acestor sume, dar, 

mai ales, din perspectiva îngrijorărilor legate de capacitatea administrativă de a face față 

acestei triple provocări reprezentată de închiderea actualului exercițiu financiar, 

derularea PNRR şi implementarea noii perioade de programare. Iatā că putem vorbi 

despre un prim test pe care-l trecem, ingredientele de care avem nevoie fiind proiecte 

mature, respectarea graficelor de îndeplinire a contractelor şi management performant, 

atât la nivelul beneficiarilor cât şi la nivelul autorităților de management”, a spus Marius 

Vasiliu, secretar de stat MIPE. 

România are alocată o sumă totală de 33,7 miliarde euro pentru Fondurile Europene 

Structurale și de Investiții (FESI) pentru perioada 2014-2020. În prezent, rata de absorbție 

este de 51%, în sumă de 17,3 miliarde euro, iar rata de contractare a depășit 145% 

(întreaga sumă este supra-contractată). Proiectele se află în diferite faze de execuție și 

trebuie încheiate până în anul 2023. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 SURSE Tichete de masă, vouchere de vacanță și loterii cu premii în 

bani pentru vaccinați – propunerile ministrului Sănătății pentru 

relansarea campaniei de vaccinare, discutate în coaliție 

Ministrul Sănătății, Ioana Mihăilă (USR PLUS), le-a prezentat liderilor coaliției câteva 

propuneri pentru relansarea campaniei de vaccinare, între care acordarea de tichete de 

masă sau vouchere de vacanță și organizarea de loterii cu premii în bani, au declarat 

pentru G4Media.ro surse din coaliție. 

Potrivit propunerilor, stimulentele pentru vaccinare ar urma să fie diferențiate pe 

categorii: tichete de masă pentru pensionari, vouchere de vacanță pentru familiile cu 

copii și loterii pentru toate persoanele majore. În plus, acordarea acestora i-ar viza pe cei 

vaccinați cu schema completă, au relatat sursele citate. 

Pe de altă parte, pentru personalul medical este prevăzută obligativitatea testării pentru 

COVID pe cheltuiala proprie, pentru cei care nu doresc să se vaccineze. 

 

https://www.g4media.ro/document-personalul-medical-care-nu-s-a-vaccinat-trebuie-sa-se-testeze-pentru-covid-de-cel-putin-4-ori-pe-luna-pana-cand-prezinta-dovada-vaccinarii-complete-aceasta-obligatie-este-legata-de-incidenta.html
https://www.g4media.ro/document-personalul-medical-care-nu-s-a-vaccinat-trebuie-sa-se-testeze-pentru-covid-de-cel-putin-4-ori-pe-luna-pana-cand-prezinta-dovada-vaccinarii-complete-aceasta-obligatie-este-legata-de-incidenta.html
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Deocamdată, la nivelul coaliției nu s-a luat o decizie. 

„Aşa cum am făcut şi până acum, vom face în continuare toate eforturile pentru a-i 

convinge pe cetăţeni că soluţia de a scăpa de pandemie este vaccinarea. Ministerul 

Sănătăţii a venit ieri şi a prezentat, am avut o discuţie la Guvern şi după aceea în coaliţie, 

mai multe soluţii, unele sunt pe parte de restricţionare, altele pe partea de motivare. 

Vom vedea care dintre soluţii vor fi acceptate în coaliţie, eu mi-am spus părerea despre 

unele dintre ele, dar, repet, căutăm soluţii pentru a continua o campanie de vaccinare. 

Până la urmă, eu spun că este şi responsabilitatea fiecărei persoane din România, a 

fiecărui cetăţean, de a-şi proteja familia, de a-şi proteja pe cei apropiaţi şi propria 

sănătate, să se vaccineze”, a afirmat Florin Cîţu, la finalul şedinţei de miercuri a 

Guvernului. 

Context. 

Campanie de vaccinare a ajuns în impas, în condițiile în care interesul românilor pentru 

imunizare a scăzut dramatic. Doar câteva mii de persoane se mai prezintă zilnic pentru 

vaccinarea cu prima doză. 

Potrivit datelor centralizate la zi de Centrul European pentru Prevenirea și Controlul 

Bolilor (ECDC), doar puțin peste 31% dintre românii majori sunt vaccinați cel puțin cu 

prima doză, în condițiile în care marea majoritate a țărilor europene au peste jumătate 

din populația adultă vaccinată. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Ministrul Mediului susţine, joi, o conferinţă de presă despre 

managementul populaţiei de urs din România 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Barna Tanczos, susţine joi o conferinţă de presă 

ce va avea pe agendă, printre altele, problema managementului populaţiei de urs din 

România. 

 

Conform ministerului de resort, oficialul va vorbi şi despre concluziile participării la 

Consiliul informal al miniştrilor Mediului din Uniunii Europene, precum şi despre 

rectificarea bugetară a MMAP. 

https://vaccinetracker.ecdc.europa.eu/public/extensions/COVID-19/vaccine-tracker.html#uptake-tab
https://vaccinetracker.ecdc.europa.eu/public/extensions/COVID-19/vaccine-tracker.html#uptake-tab
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Guvernul României a aprobat, în şedinţa de miercuri, 21 iulie, la propunerea Ministerului 

Mediului, Apelor şi Pădurilor, o Ordonanţă de urgenţă privind aprobarea metodelor de 

intervenţie pentru specia urs brun. 

 

Potrivit unui comunicat de presă al ministerului de resort, actul normativ reglementează 

modul de intervenţie imediată pentru prevenirea şi combaterea atacurilor exemplarelor 

de urs brun (Ursus arctos) asupra cetăţenilor şi bunurilor acestora, în intravilanul 

localităţilor, prin alungare/capturare/relocare sau extragerea prin împuşcare sau 

eutanasiere.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 PSD cere Avocatului Poporului să atace la CCR ordonanţa de urgenţă 

privind intervențiile asupra urșilor 

PSD solicită Avocatului Poporului să atace la Curtea Constituţională ordonanţa de 

urgenţă adoptată de Executiv cu privire la metodele de intervenţie imediată pentru 

specia de urs brun, informează News.ro. Social-democraţii susţin că acest act normativ al 

Guvernului va lăsa urșii „în bătaia puştilor nemiloase ale vânătorilor de trofee”. 

 

„Voi sunteţi problema, nu urşii! OUG-ul ticălos adoptat azi de Guvernul Cîţu lasă urşii – 

simbolul României, în bătaia puştilor nemiloase ale vânătorilor de trofee! PSD solicită 

Avocatului Poporului să conteste la CCR această ordonanţă odioasă a Guvernului! 

Uciderea lui Arthur a fost doar începutul! Decimarea în masă a urşilor bruni este de 

astăzi legiferată de Guvern! 

 

Înainte de a da practic drumul la împuşcarea la liber a urşilor, Guvernul ar fi trebuit să ia 

măsuri pentru ca animalele să nu mai ajungă în zonele locuite de oameni. Pentru că 

ursul nu merge la terasă, Cîţu! Şi nici nu e pasionat de petreceri wow! În schimb, voi le-

aţi tăiat pădurile şi le-aţi distrus habitatul! 

 

Nu aţi alocat niciun ban pentru a fi hrăniţi în pădure şi nu aţi protejat zonele aflate în 

pericol cu garduri electrice.  

https://www.agerpres.ro/politica/2021/07/21/video-citu-guvernul-a-aprobat-metodele-de-interventie-imediata-pentru-specia-de-urs-brun--751260
https://www.agerpres.ro/politica/2021/07/21/video-citu-guvernul-a-aprobat-metodele-de-interventie-imediata-pentru-specia-de-urs-brun--751260
https://www.agerpres.ro/politica/2021/07/21/video-citu-guvernul-a-aprobat-metodele-de-interventie-imediata-pentru-specia-de-urs-brun--751260
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N-aţi făcut nimic, dar acum daţi liber la împuşcat! Fără milă, fără remuşcări şi fără nicio 

jenă! În contrapartidă, Cîţu şi toţi incompetenţii săi din Guvern ar trebui de urgenţă 

relocaţi! Au făcut destul rău României!”, se arată într-un mesaj postat miercuri pe pagina 

de Facebook a PSD. 

 

Guvernul a aprobat ordonanţa de urgenţă cu metodele de intervenţie imediată pentru 

specia de urs brun, a anunţat miercuri premierul Florin Cîţu. El a adăugat că Ministerul 

Mediului trebuie să vină cu o strategie pe termen lung cu privire la controlarea 

populaţiei de urşi şi am putea avea implementată această strategie în cel mult un an. 

„Scopul acestei OUG este salvarea vieţii oamenilor şi salvarea bunurilor create de om”, a 

afirmat secretatul de stat în Ministerul Mediului Robert Szep. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Facilitatea privind amânarea plății facturilor la gaze și electricitate va 

fi eliminată / Furnizorii au de recuperat 249 milioane de lei de la 

consumatori 

O ordonanță de urgență aprobată anul trecut, la începutul pandemiei de coronavirus, 

permitea consumatorilor de gaze și energie electrică să-și amâne plata facturilor până la 

încetarea stării de alertă. În acest timp, furnizorii de gaze și energie nu au avut dreptul să 

debranșeze/ deconecteze astfel de consumatori. Însă, în ultimul an, circa 209 mii de 

clienți casnici și non-casnici de gaze și energie nu și-au plătit facturile, înregistrând plăți 

restante către furnizori de 249 milioane de lei. Acum, Guvernul pregătește o nouă 

ordonanță de urgență prin care să elimine posibilitatea de a nu plăti factura fără a fi 

debranșat, furnizorii având dreptul să-și recupereze banii. 

 Vezi aici OUG privind eliminarea facilităților la plata facturilor 

Contextul revenirii economice din ultima perioadă și al diminuării problemelor apărute 

din cauza COVID 19 oferă oportunitatea și necesitatea impunerii unei reveniri graduale 

la o situație de normalitate în piețele de electricitate și gaze naturale, se arată în nota de 

fundamentare. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24930148-guvernul-adoptat-ordonanta-privind-interventiile-impotriva-ursilor-primarii-vor-putea-apere-comunitatea-pericol-spune-ministrul-mediului-tanczos-barna.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24930148-guvernul-adoptat-ordonanta-privind-interventiile-impotriva-ursilor-primarii-vor-putea-apere-comunitatea-pericol-spune-ministrul-mediului-tanczos-barna.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-07-20-24927569-0-oug-eliminare-facilitati-gaze-energie.odt
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Astfel, va fi abrogat articolul 72 din OUG 70/2020 care prevede că „pe perioada stării de 

alertă, operatorii de transport și distribuție energie electrică și gaze naturale asigură 

continuitatea furnizării serviciilor, iar în situația în care este incident un motiv de 

debranșare/ deconectare, amână efectuarea acestei operațiuni până la încetarea stării de 

alertă.” 

Va fi inclusă o perioadă de tranziție de 90 de zile, în timpul căreia clienții care nu și-au 

plătit facturile să nu poată fi deconectati pentru debitele restante. În acest timp, clienții 

vor identifica împreună cu prestatorii de servicii din domeniile energie electrică și/sau 

gaze naturale și în funcție de situația proprie, soluții pentru achitarea debitelor restante. 

Facturile neplătite se resimt în cascadă pe tot lanțul de alimentare cu gaze și energie 

electrică 

În perioada de aproximativ un an de aplicare, aceste prevederi au generat dificultăți în 

relațiile comerciale din sectorul energiei electrice și al gazelor naturale, care afectează în 

mod evident activitățile tuturor participanților din piețele aferente acestui sector, 

respectiv ale furnizorilor, operatorilor de distribuție și de transport, precum și ale 

producătorilor de energie electrică și de gaze naturale, se arată în nota de 

fundamentare. 

Deși amânarea debranșărilor/deconectărilor vizează expres doar operatorii de transport 

și operatorii de distribuție, impactul acestei reglementări se răsfrânge cu prioritate 

asupra furnizorilor de energie electrică și de gaze naturale, aceștia ajungând în 

imposibilitatea de a acționa pentru încasarea contravalorii energiei electrice sau a 

gazelor naturale furnizate. 

 

În aceste condiții, din cauza lipsei lichidităților generată de neplată, furnizorii sunt 

obligați să transfere către distribuitori și transportatori contravaloarea tarifelor de 

transport și de distribuție la termenele scadente, indiferent de data încasării contravalorii 

facturilor emise către clienții finali. 

 

Neîncasarea sumelor aferente de la clienții finali s-a resimțit în cascadă asupra tuturor 

părților implicate pe lanțul de alimentare, având în vedere că circa 90% din 

contravaloarea sumelor încasate de furnizori de la clienții finali reprezintă sume în 

transfer (costuri pass-through) către operatorii de distribuție, operatorii de transport și 

producători. 
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Astfel, riscurile asociate imposibilității de deconectare/debranșare în caz de neplată, și 

consecințele suportării de către operatorii implicați în alimentare a costurilor asociate 

furnizării în ansamblu au un impact negativ la nivelul întregii economii naționale, se mai 

precizează în nota de fundamentare. 

 

Potrivit cifrelor prezentate de Autoritatea Națională de Reglementare în domeniul 

Energiei, AFEER – Asociația Furnizorilor de Energie Electrică din Romania și ACUE – 

Federația Asociaților Companiilor de Utilități din România, numărul clienților finali 

casnici și non-casnici de energie electrică și gaze naturale care nu și-au plătut facturile a 

ajuns la circa 209.000. Aceștia înregistrează restanșe de circa 249 mil.lei la sfârșitul lunii 

mai. La energie electrică, numărul clienților care nu și-au achitat facturile și nu au putut fi 

deconectați este de circa 173.000 la finalul lunii iunie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 ANAF va publica “lista ruşinii” în această lună. Verificaţi dacă lucraţi 

la o companie cu datorii 

Agentia Nationala de Administrare Fiscala (ANAF) va publica în această lună lista cu 

datornicii care nu şi-au plătit obligaţiile fiscale în T2 2021, conform legislaţiei în vigoare. 

În “lista ruşinii” sunt incluse firmele care nu şi-au achitat obligaţiile fiscale către Fisc în T2 

2021. ”Lista ruşinii” este reglementată de Ordinului Ministerului Finanţelor Publice nr. 

558/2016 privind Procedura de publicare a listelor debitorilor care înregistrează obligaţii 

fiscale restante, precum şi cuantumul acestor obligaţii. 

Obligaţiile fiscale pentru T2 2021 sunt aferente perioadei aprilie – iunie 2021. În cadrul 

listei sunt incluse doar firmele care au datorii fiscale de la 100.000 de lei în sus. 

Ordinului Ministerului Finanţelor Publice (MFP) nr. 558/2016 privind Procedura de 

publicare a listelor debitorilor care înregistrează obligaţii fiscale restante, precum şi 

cuantumul acestor obligaţii, regelmentează faptul că aceste obligaţii fiscale trebuiau 

plătite. 
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Pentru publicarea obligaţiilor fiscale restante, nu au fost avute în vedere sumele de 

rambursat/de restituit, întrucât art. 162 din Legea nr. 207/2015 privind Codul de 

procedură fiscală, cu modificările şi completările ulterioare, nu prevede acest aspect, 

conform site-ului ANAF. 

Sunt publicate obligaţiile fiscale restante totale care depăşesc următoarele plafoane: 

a) 500.000 lei, în cazul debitorilor care au calitatea de mare contribuabil;  

b) 250.000 lei, în cazul debitorilor care au calitatea de contribuabil mijlociu;  

c) 100.000 lei, în cazul celorlalte categorii de debitori 

ANAF va efectua modificări “în termen de 15 zile de la achitarea integrală a obligaţiilor 

fiscale datorate, organul fiscal central operează, din oficiu, modificările pentru fiecare 

debitor care şi-a achitat aceste obligaţii, în sensul eliminării din liste”. 

Lista poate fi consultată AICI 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cât de mult a crescut îndatorarea românilor şi a firmelor în ultimul 

an? Datoria populaţiei a ajuns la 172 mld. lei, plus 4,26%. Datoriile 

companiilor, au un plus 4,35%, ajungând la 220 mld. lei 

 

https://www.anaf.ro/restante/
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Ritmul îndatorării a încetinit în T1/2021 şi în 2020 la circa 4%, faţă de 2019, când avansul 

era în jur de 7% şi la nivelul îndatorării retail şi corporate ♦ Comparativ cu nivelul din 

2008, dinainte de criza financiară şi economică precedentă, îndatorarea populaţiei a 

crescut cu 48,5% ♦ Ascensiunea îndatorării populaţiei a fost influenţată în ultimii ani de 

majorarea creditării bancare, în special ipotecare. 

Populaţia din România avea la sfârşitul primului trimestru (T1) din 2021 o îndatorare 

financiară de aproximativ 172,4 mld. lei (35,2 mld. euro), mai mare cu circa 4,26% faţă de 

nivelul de la sfârşitul lui T1/2020, în timp ce îndatorarea companiilor a făcut în ultimul an 

un salt de 4,35%, până la 220,1 mld. lei (44,9 mld. euro), conform datelor Băncii 

Naţionale. 

Comparativ cu nivelurile de la sfârşitul anului 2020, îndatorarea a crescut în primul 

trimestru cu circa 2%. 

Pe parcursul întregului an pandemic 2020, îndatorarea populaţiei a crescut cu 6,8 mld. 

lei (+4,2%), peste 170 mld. lei, iar datoria firmelor s-a majorat cu 4,4 mld. lei (+2,1%) faţă 

de 2019, la 215,3 mld. lei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Noi modificări la modelul contractul individual de muncă. Ce trebuie 

să ştie angajaţii şi angajatorii 

Modelul contractului individual de muncă (CIM)a fost modificat la începutul acestei 

săptămâni prin introducere unor noi obligaţii pe care le au angajatorii faţă de angajaţi. 

Mai exact este vorba despre Ordinul Ministerului Muncii nr. 585/2021 privind 

modificarea şi completarea modelului-cadru al contractului individual de muncă, 

prevăzut în anexa la Ordinul ministrului muncii şi solidarităţii sociale nr. 64/2003, 

publicat în Monitorul Oficial nr. 721 din 19 iulie 2021. 

Noua obligaţie pe care angajatorii o au faţă de angajaţi ţine obligaţia acestora să 

“informeze angajatul cu privire la obligaţia de a adera la un fond de pensii administrat 

privat”. 
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Această obligaţie se aplică doar persoanelor prevăzute la art. 30 din Legea nr. 411/2004 

privind fondurile de pensii administrate privat, republicată, cu modificările şi 

completările ulterioare. 

Persoanelor prevăzute la art. 30 din Legea nr. 411/2004 sunt  persoanele în vârstă de 

până la 35 de ani, care sunt asigurate potrivit prevederilor art. 5 alin. (1) din Legea nr. 

19/2000 privind sistemul public de pensii şi alte drepturi de asigurări sociale, cu 

modificările şi completările ulterioare, şi care contribuie la sistemul public de pensii, 

trebuie să adere la un fond de pensii. 

De asemenea, acest ordin vizează şi modificarea literei F din modelul-cadru al 

contractului individual de muncă, aceasta urmând să aibă următorul cuprins: “Atribuţiile 

postului sunt prevăzute în fişa postului, anexă la contractul individual de muncă, cu 

excepţia microîntreprinderilor cu până la 9 salariaţi, definite la art. 4 alin. (1) lit. a) din 

Legea nr. 346/2004 privind stimularea înfiinţării şi dezvoltării întreprinderilor mici şi 

mijlocii, cu modificările şi completările ulterioare, care vor completa o scurtă 

caracterizare/descriere a activităţii: .................................................................................................” 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Digitalizarea sectorului de plăţi continuă: Mastercard finanţează 

dezvoltarea aplicaţiei mobile Ghişeul.ro, soluţia pentru achitarea 

taxelor şi a impozitelor către stat 

Mastercard şi Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) au dat startul dezvoltării 

aplicaţiei mobile Ghişeul.ro, instrumentul digital de ultimă generaţie şi următorul pas 

pentru digitalizarea sectorului de plăţi din România. 

Finanţată de Mastercard şi dezvoltată alături Tremend Software Consulting, aplicaţia va 

integra toate standardele şi reglementările de conformitate actuale, şi va fi pusă gratuit 

la dispoziţia ADR, pentru a fi utilizată apoi la scară largă în România, anunţă Mastercard 

într-un comunicat. 
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„Odată cu dezvoltarea aplicaţiei mobile Ghiseul.ro, parcurgem încă un pas în direcţia 

digitalizării României, prin dezvoltarea acestei platforme, în care suntem implicaţi încă 

de la stadiul de idee, în urmă cu peste 10 ani, precum şi pe parcurs, odată cu etapele 

sale de dezvoltare”, spune Cosmin Vladimirescu, Country Manager Mastercard România 

şi Croaţia. 

Iniţiativa dezvoltării acestui instrument vine ca răspuns la evoluţia spectaculoasă a 

volumelor de plăţi înregistrate pe platformă. Astfel,  numărul de tranzacţii a crescut cu 

230% în 2021 comparativ cu aceeaşi perioadă din 2020, în timp ce valoarea sumelor 

plătite a crescut cu 250% raportat la S1/2020. 

Aplicaţia va pune la dispoziţia utilizatorilor, persoane fizice şi juridice, toate 

funcţionalităţile platformei web Ghişeul.ro, care vor avea posibilitatea de a achita peste 

300 de taxe şi servicii publice, în orice moment şi de oriunde. Aplicaţia mobilă va integra 

cele mai noi standarde de conformitate, tehnologii şi opţiuni, de la înregistrare şi 

autentificare biometrică la posibilitatea de înrolare carduri, istoricul tranzacţiilor, 

activarea notificărilor utile, opţiuni de filtrare informaţii şi situaţia la zi a datoriilor şi 

plăţilor, în materie de taxe, servicii sau amenzi. 

„Începând de anul trecut, împreună cu echipa ADR, am reuşit să introducem în sistem 

noi funcţionalităţi care au generat beneficii pentru utilizatori, făcând ca plata taxelor şi 

serviciilor să fie mai uşoară, mai sigură şi mai rapidă. În continuare, scopul nostru este să 

livrăm o aplicaţie la fel de uşor de folosit precum aplicaţiile reţelelor sociale, utilizate 

deja de milioane de români”, spune Octavian Oprea, Preşedintele Autorităţii pentru 

Digitalizarea României. 

Aplicaţia mobilă Ghişeul.ro va fi disponibilă atât în Google Play, cât şi în App Store, 

putând fi descărcată şi utilizată în mod gratuit de către toţi utilizatorii. 

Platforma Ghişeul.ro a devenit un proiect esenţial pentru dezvoltarea digitală a 

României. Conform unui raport al Autorităţii pentru Digitalizarea României, în perioada 

ianuarie – iulie 2021, în platforma Ghiseul.ro au fost înregistrate peste 1,7 milioane de 

tranzacţii, toate cu zero comision pentru contribuabili, iar plăţile efectuate prin 

Ghişeul.ro au totalizat peste 760 de milioane de lei. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Micile mari transformări de pe piața muncii. Joburi digitale care nu 

existau acum zece ani ANALIZĂ 

Livrator, şofer de ride-sharing, producător de podcast sau telemedic sunt printre noile 

joburi apărute în ultimii ani datorită evoluţiei rapide a tehnologiilor moderne, care 

a transformat semnificativ piaţa muncii din România, arată o analiză de profil realizată 

de Tech Academy. 

 

"Evoluţia rapidă a tehnologiilor moderne, dezvoltarea unor platforme online şi ritmul tot 

mai intens al vieţii au schimbat radical nevoile şi comportamentul oamenilor, 

transformând semnificativ piaţa muncii astfel că în prezent sunt numeroase joburi care 

nici nu existau cu zece ani în urmă. Oferta de locuri de muncă este acum mai variată ca 

niciodată, iar abilităţile digitale şi capacitatea de adaptare sunt aptitudini care, în unele 

cazuri, pot cântări mai greu decât studiile sau experienţa. 

 

Impactul tehnologiei s-a resimţit din plin în piaţa muncii, astfel că, în prezent, putem 

discuta de o gamă largă de posturi care necesită doar câteva cunoştinţe digitale de 

bază. În plus, procesele de lucru decurg acum mult mai simplu, mai ales că o bună parte 

din munca zilnică poate fi organizată şi realizată prin intermediul smartphone-ului", 

potrivit analizei privind noile joburi apărute pe piaţa muncii din România. 

 

Astfel, un caz interesant este cel al serviciilor de food delivery, care, în ultimii ani, au 

cunoscut o dezvoltare accelerată, amplificată în prezent şi de pandemie. În consecinţă, 

cererea de livratori este tot mai mare, iar cei care vor să se angajeze au nevoie doar de 

un smartphone pe care să-şi instaleze aplicaţiile şi de un mijloc de transport cu ajutorul 

căruia să se deplaseze mai uşor către destinaţia la care trebuie să livreze comanda. Totul 

este automatizat până în cele mai mici detalii, de la preluarea comenzii şi găsirea unui 

livrator în timp util, până la direcţionarea acestuia spre adresa clientului, aplicaţia oferind 

suport constant pe tot parcursul livrării. 

 

Potrivit analizei, printr-un proces similar trec şi şoferii serviciilor de ride-sharing, pentru 

care există, de asemenea, o cerere uriaşă pe piaţă, în special în oraşele mari. Cu ajutorul 

unor aplicaţii instalate pe telefon, aceştia îşi pot face cont pentru a prelua clienţi pe care 

să îi transporte dintr-un loc în altul. 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/cati-romani-si-au-gasit-loc-de-munca-in-primele-patru-luni-din-an-1681001
https://ziare.com/social/stiri-sociale/topul-celor-mai-cautate-joburi-in-2021-1674982
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"Însă nu doar serviciile de curierat au avut de câştigat de pe urma evoluţiei tehnologice. 

Pentru a ţine pasul cu inovaţiile din domeniu, Medicina este un alt domeniu care s-a 

adaptat la schimbările impuse de tehnologia, astfel că, în zilele noastre, auzim tot mai 

des despre telemedicină. Medicii folosesc acum tehnologia telecomunicaţiilor pentru a 

primi analize şi investigaţii medicale, pentru a transmite interpretarea lor, dar şi pentru a 

oferi consultaţii de la distanţă", arată studiul citat. 

Şi domeniul relaţiilor cu clientul a trecut prin schimbări semnificative ca urmare a 

impactului adus de noile tehnologii. Deşi comunicarea a fost automatizată, iar boţii se 

ocupă acum să ofere informaţiile de bază pentru clienţi, interacţiunea umană nu poate fi 

înlocuită în totalitate, astfel că au apărut multe posturi de digital call-center operator. Un 

astfel de rol presupune preluarea dialogului cu clienţii ale căror nevoi nu au fost 

rezolvate în urma interacţiunii standard cu boţii. 

 

Dezvoltarea tuturor acestor aplicaţii, platforme online şi reţele sociale a devenit o nevoie 

în sine, astfel că au apărut numeroase joburi în jurul lor. De la dezvoltatori de aplicaţii 

mobile şi social media specialists la creatori de conţinut urmăriţi de milioane de oameni, 

internetul şi ramificaţiile sale au devenit în prezent surse de venit pentru tot mai multe 

persoane. 

 

În top 10 joburi nou apărute se numără: Livratorul (Food Delivery), şoferul de ride-

sharing, digital call-center operator, App Developer, Social Media Specialist, VR/AR 

designer, producător de podcast, telemedic, online streamer, creator de 

conţinut/influencer. 

 

Conform ultimului raport despre indexul de digitalizare realizat de Banca Europeană de 

Investiţii, România se află pe ultimele locuri în Europa în ceea ce priveşte nivelul general 

de alfabetizare digitală a populaţiei, contrar faptului că deţine o comunitate respectabilă 

de specialişti IT şi viteze de internet greu de egalat. 

 

Tech Academy este un proiect al cărui principal obiectiv este de a contribui activ la 

digitalizarea forţei de muncă din România. Fiecare cursant va beneficia de 10 ore de 

consiliere profesională pentru stabilirea acţiunilor viitoare şi identificarea nevoilor de 

instruire conform aptitudinilor actuale.  
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Ulterior, toţi cursanţii vor participa la IT Bootcamp, un program accelerat de 80 de ore 

de dezvoltare a competenţelor digitale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 18% dintre angajații români lucrează pe posturi ce presupun o 

calificare mai mică decât cea pentru care sunt pregătiți. La nivel 

european, media este de 20% în cazul angajaților din propria țară, dar 

depășește 30% în cazul celor veniți din alte țări. 

Potrivit Eurostat, supracalificarea (sau angajarea pe un post ce presupune competențe 

mai slabe decât pregătirea) este un fenomen în Uniunea Europeană, dar îi afectează mai 

grav pe angajații veniți din alte țări europene (32%) și mai ales pe cei veniți din alte țări 

decât cele UE (41%). 

 

În Grecia (71,6%), Italia (66,5%) și Spania (57,1%) sunt cei mai mulți migranți veniți din 

afara UE care lucrează pe posturi sub calificarea lor.  
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Luxemburg, una dintre cele mai scumpe țări UE, a raportat cele mai mici rate de 

supracalificare globală în 2020, indiferent de cetățenia lucrătorilor; cu 3,2% pentru 

cetățenii naționali supracalificați, 3,5% pentru cetățenii altor state membre ale UE și 

10,8% pentru cetățenii din afara UE. 

 

Cercetarea Eurostat arată că fenomenul supracalificării este mai frecvent în cazul 

femeilor, indiferent că acestea au cetățenia țării în care lucrează sau au venit din altă 

parte. De asemenea, rata supracalificării este mai mare în cazul migranților care au 

vârste mai mari de 35 de ani. 

Supracalificarea reprezintă o formă de gestionare defectuoasă a resurselor umane și 

indică eșecul politicilor de integrare a migranților veniți din alte țări UE sau din afara 

acestora. Dintre țările mari ale Uniunii, Franța și Germania au cele mai mici rate de 

supracalificare a imigranților. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Klaus Iohannis a sesizat la CCR legea prin care se pedepsește incitarea 

la violență, ură sau discriminare. Explicațiile președintelui 

Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat, miercuri 21 iulie, la Curtea Constituţională a 

României (CCR) legea care pedepsește cu închisoare de la 6 luni la 3 ani de închisoare 

sau amendă pentru incitare la violență, ură sau discriminare. Șeful Statului a motivat că 

din actul normativ lipsesc criteriile în urma cărora va fi incriminată o astfel de infracțiune. 

 

Legea pentru modificarea art. 369 din Legea nr. 286/2009 privind Codul penal transpune 

şi art. 1 alin. (1) lit. a) din Decizia-cadru 2008/913/JAI a Consiliului din 28 noiembrie 2008 

privind combaterea anumitor forme şi expresii ale rasismului şi xenofobiei prin 

intermediul dreptului penal. 

 

"Considerăm că, prin conţinutul său normativ, legea dedusă controlului de 

constituţionalitate contravine dispoziţiilor art. 1 alin. (3) şi alin. (5), art. 20 alin. (2) - prin 

raportare la art. 7 paragraful 1 din Convenţia Europeană a Drepturilor Omului, precum şi 

celor ale art. 147 alin. (4) din Constituţie", se arată în sesizare. 

 

Preşedintele Iohannis precizează că soluţia legislativă criticată aduce atingere atât 

principiului previzibilităţii şi clarităţii normelor. 

 

"Considerăm că, în vederea respectării principiului legalităţii ce guvernează dreptul 

penal, consacrat chiar în primul articol din Codul penal, dar şi în scopul protejării efective 

a grupurilor minoritare din România în faţa discursului instigator la ură, violenţă şi 

discriminare era necesară includerea în mod expres în conţinutul normativ al 

reglementării a unor criterii în textul ce va incrimina infracţiunea de incitare la violenţă, 

ură sau discriminare. Numai astfel se va putea realiza o configurare explicită a 

conceptelor şi noţiunilor folosite în noua reglementare, pentru a se asigura înţelegerea 

lor corectă şi a se evita interpretările greşite şi crearea unei practici judiciare neunitare în 

materie de tragere la răspundere penală pentru săvârşirea infracţiunii prevăzute şi 

pedepsite de art. 369 din Codul penal. În aparenţă, inexistenţa oricăror criterii în 

conţinutul normei de incriminare poate conduce la concluzia că această infracţiune 

vizează orice fel de criteriu; în realitate, această imprecizie în reglementare lasă loc 

subiectivismului şi arbitrariului în aplicare.  

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/stiri/justitie/ccr-cjue-decizie-magistrati-drept-european-sectia-speciala-1683874
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În plus, lipsa de previzibilitate a normei nu permite destinatarului normei o corectă 

raportare la sfera de aplicare a infracţiunii, ceea ce conduce la insecuritate juridică", se 

arată în sesizarea la CCR. 

 

De asemenea, se menţionează că din perspectiva realizării obligaţiei de transpunere în 

legislaţia internă primară a Deciziei-cadru 2008/913/JAI, necesitatea includerii în 

conţinutul normativ al art. 369 din Codul penal a raţiunilor pe baza cărora sunt protejate 

anumite categorii de persoane sau un membru al unei categorii de persoane face cu 

atât mai necesară existenţa unor criterii explicite. 

 

"Transpunerea în legislaţia internă a articolului 1 alineatul (1) litera (a) din Decizia-cadru 

2008/913/JAI - ce prevede ca autorul instigării publice la violenţă să aibă un motiv de 

discriminare - ar fi presupus cel puţin diferenţierea infracţiunilor rasiste şi xenofobe de 

alte infracţiuni, aşa cum ar impune transpunerea actului european menţionat. Or, prin 

absenţa oricăror criterii din cele la care face referire actul european a cărui transpunere 

se urmăreşte - respectiv: criterii de rasă, culoare, religie, descendenţă sau origine 

naţională sau etnică - noile prevederi ale art. 369 din Codul penal dobândesc un caracter 

general, vag, lipsit de claritate şi previzibilitate", se mai arată în sesizarea la CCR. 

Şeful statului precizează că norma criticată, deşi are un caracter general şi în consecinţă 

o arie mare de acoperire, în absenţa oricăror criterii, nu reprezintă o dispoziţie legală 

clară şi cuprinzătoare, în sensul cerut de actul european, fiind susceptibilă de a genera în 

practica organelor judiciare interpretări diferite şi de a da naştere la impredictibilitate, 

soluţii neunitare ori reacţii diferite ale autorităţilor publice însărcinate cu combaterea 

fenomenului infracţional motivat de ură. Corelativ, cetăţenii vor întâmpina dificultăţi în 

interpretarea şi înţelegerea normei, cu consecinţe pe planul adaptării propriei conduite. 

 

El mai arată că necesitatea includerii unor criterii în conţinutul normativ al art. 369 din 

Codul penal este subliniată şi prin Raportul privind România al Comisiei Europene 

împotriva Rasismului şi Intoleranţei (ECRI) din cadrul Consiliului Europei (al cincilea ciclu 

de monitorizare) adoptat pe 3 aprilie 2019 şi publicat în data de 5 iunie 2019. 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 iulie 2021 27 

 

"Formularea propusă prin norma criticată, prin maxima ei generalitate, nu numai că nu 

permite distingerea infracţiunilor ce sancţionează rasismul şi xenofobia de alte fapte 

care au ca motiv ura, dar creează şi insecuritate juridică prin faptul că atât cetăţenii, cât 

şi autorităţile însărcinate cu combaterea acestui tip de fenomen infracţional sunt liberi să 

aplice, în realitate, propriul cod de valori", se menţionează în sesizare. 

 

Şeful statului precizează şi că actul normativ adoptat nu respectă nici cerinţele legale 

privind integrarea sa în ansamblul legislaţiei şi corelarea cu tratatele internaţionale la 

care România este parte. 

 

"Apreciem că legea criticată este contrară dispoziţiilor art. 1 alin. (3) din Constituţie, 

deoarece încalcă principiul securităţii juridice, ca urmare a lipsei de claritate şi 

previzibilitate a normei, principiu ce constituie o dimensiune fundamentală a statului de 

drept, dispoziţiilor art. 1 alin. (5) din Constituţie referitoare la statul de drept şi la 

respectarea Constituţiei şi a legilor, soluţiei instituite de legiuitorul constituant la art. 20 

alin. (2) prin raportare la art. 7 paragraful 1 din Convenţia Europeană a Drepturilor 

Omului, precum şi prevederilor art. 147 alin. (4) din Legea fundamentală", se mai arată în 

sesizarea la CCR. 

 

Şeful statului solicită CCR să admită sesizarea de neconstituţionalitate şi să constate că 

Legea pentru modificarea art. 369 din Legea nr. 286/2009 privind Codul penal este 

neconstituţională. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Se înfiinţează Alianţa Vestului pentru Sănătate Publică. DSP-urile din 

Timiş, Arad şi Hunedoara propun transformarea digitală a sistemului 

de sănătate 

Directorii Direcţiilor de Sănătate Publică din judeţele Timiş, Arad şi Hunedoara au 

înfiinţat Alianţa Vestului pentru Sănătate Publică, prin care îşi propun transformarea 

digitală a sistemului de sănătate, relatează News.ro. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 iulie 2021 28 

 

„Azi, 21 iulie 2021, se sărbătoreşte Ziua Banatului, o zi importantă pentru noi toţi şi 

îndeosebi pentru Direcţiile de Sănătate Publică Judeţene: Arad, Hunedoara şi Timiş, ai 

căror directori executivi: Dr. Timiş Horea Sorin – DSP Arad, Ec. Mezei Ioan Sebastian – 

DSP Hunedoara şi Dr. Cioca Flavius – DSPJ Timiş – coordonator pe Regiunea de 

Dezvoltare Vest, s-au întrunit în vederea constituirii Alianţei Vestului pentru Sănătate 

Publică. Aceasta are drept scop implementarea unei Strategii de Sănătate pe Regiunea 

VEST într-un program pilot de dezvoltare regională pentru sectorul sanitar, pe şase 

componente strategice”, se arată într-un comunicat de presă de miercuri al DSP Timiş. 

Cele şase componente strategice sunt: digitalizarea DSP-urilor prin implementarea de 

soluţii inteligente de eHealth; analiza nevoilor de servicii medicale; optimizarea 

transferurilor interjudeţene a pacienţilor; optimizarea resurselor umane în domeniul 

sanitar la nivel de regiune; realizarea unor echipe comune de control interjudeţene; 

elaborarea de politici de sănătate publică la nivel regional. 

„Transformarea digitală a sistemului de sănătate oferă mijloace de eliminare a 

compartimentării acestuia, prin facilitarea punerii în comun a informaţiilor între 

autorităţile de sănătate publică. Mijloacele sigure şi rapide de transmitere a informaţiilor 

colectate de diferiţi agenţi reprezintă o condiţie necesară pentru coordonarea serviciilor 

de asistenţă medicală şi pentru tratamentul global al pacientului. Procesul de digitalizare 

se raportează la accesul rapid, schimbul şi partajarea de date care facilitează adoptarea 

unei decizii medicale. Schimbul de date electronic între profesioniştii din domeniul 

sănătăţii generează plus-valoare directă pentru calitatea asistenţei medicale”, se mai 

arată în comunicat. 

Întâlnirea de lucru a avut loc la sediul Direcţiei de Sănătate Publică Timiş, iar la finalul 

acesteia a fost semnat un protocol interjudeţean de colaborare. Această acţiune comună 

reprezintă un prim pas în eficientizarea şi reducerea timpului de soluţionare a cererilor 

cetăţenilor. 

Totodată, în cursul zilei de miercuri, la sediul Universităţii de Medicină şi Farmacie 

„Victor Babeş” din Timişoara, a avut loc o întâlnire de lucru cu prof.univ.dr. Octavian 

Creţu, rectorul acestei instituţii, ocazie cu care au fost trecute în revistă necesităţile 

sistemului medical din cele 3 judeţe, în vederea asigurării unei bune colaborări între 

instituţia de învăţământ şi direcţiile de sănătate publică. 

(Sursa: news.ro) 
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 Premierul Cîțu anunță construirea a trei centre de Mari Arşi. În ce 

orașe se vor ridica 

Premierul Florin Cîţu a anunţat că Ministerul Sănătăţii a prezentat, în şedinţa de miercuri 

a Guvernului, raportul privind capacitatea statului român de a îi îngriji pe mari arşi. El a 

semnalat că în raport este prevăzută construirea a trei centre de mari arşi la Bucureşti, 

Timişoara şi Târgu Mureş. 

 

„Nu în ultimul rând, ţineţi minte că am cerut un raport Ministerului Sănătăţii în ceea ce 

priveşte capacitatea statului român de a îngriji marii arşi. În şedinţa de Guvern de astăzi 

a fost prezentat acest raport de către Ministerul Sănătăţii. Un semn bun din raport - se 

vor construi trei centre de Mari Arşi la Bucureşti, Timişoara şi Târgu Mureş. Finanţarea se 

va face prin program cu Banca Mondială”, a afirmat Florin Cîţu, la finalul şedinţei de 

miercuri a Executivului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Raport îngrijorător al Institutului Național de Sănătate Publică: Nicio 

grupă de vârstă nu are rată de vaccinare mai mare de 40%. Nu se va 

putea exclude posibilitatea de reinstituire a restricțiilor 

Acoperirea vaccinală nu depășește 40% la nicio grupă de vârstă în România, iar din 

categoria cu cel mai mare risc, doar un român din 3 s-a vaccinat, conform unui raport al 

Institutului Național de Sănătate Publică. INSP spune că scenariul principal care trebuie 

luat în considerare ar fi că "următorul val epidemic cu tulpina delta va fi unul substanțial 

în ceea ce privește infecțiile și spitalizările" și avertizează că nu poate fi exclusă varianta 

reintroducerii unor restricții. 

Până la 200 de cazuri de COVID în România, până la finalul lunii iulie 

În acest moment, situația la nivel național a cazurilor de COVID-19 este stabilă, cu un 

trend descendent în ultimele 60 de zile, atât în ceea ce privește numărul de cazuri 

confirmate, cât și cel al deceselor, ratei de pozitivare și numărului de pacienți internați la 

terapie intensivă.  

https://ziare.com/florin-citu/stiri-florin-citu/florin-citu-reactie-document-campanie-interna-pnl-1691456
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Totuși, la nivel internațional situația este mai gravă, din cauza apariției unor noi variante 

de virus. În aceste condiții, la sfârșitul lunii iulie 2021 se estimează că în România se vor 

înregistra, în medie, între 20 - 200 cazuri noi pe zi. 

Acoperirea vaccinală în România nu depășește 40% la nicio grupă de vârstă 

Analiza INSP arată că până în prezent acoperirea vaccinală în România nu depășește 

40% la nicio grupă de vârstă. 

În ceea ce privește grupele de vârstă cu risc de dezvoltare a unor forme mai severe de 

boală (peste 60 de ani), în medie 1 din 3 persoane eligibile a ales să se vaccineze. 

 

 "O acoperire vaccinală ridicată este importantă pentru a permite desfășurarea în 

condiții de siguranță a activităților in urma ridicării restricțiilor; fiecare persoană 

vaccinată va contribui la reducerea impactului virusului asupra lor și asupra 

comunității. 

 Toate persoanele eligibile pentru vaccinare ar trebui să depună toate eforturile 

pentru a se vaccina, atât cu prima, cât și a doua doză de vaccin", atrage atenția 

INSP. 

Acoperirea geografică – deși doar în 2.3% din unitățile administrativ teritoriale se 

înregistrează acoperiri vaccinale ce depășesc 30%, se observă un progres al vaccinării în 

ultima lună, conform INSP. 
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Vârful vaccinării în România a fost atins în luna aprilie 2021, în ultimele 30 de zile 

înregistrându-se o medie de 10.000 de persoane pe zi, dintre care jumătate aleg 

vaccinul monodoză. 

Care este gradul de imunitate în urma vaccinării și a trecerii prin boală 

Potrivit INSP, a fost făcută o estimare a persoanelor ce ar putea avea un grad de 

imunitate împotriva formelor severe de Covid și decesului. Estimarea s-a bazat atât pe 

acoperirea vaccinală cu cel puțin o doză, cât și pe numărul estimat de persoane care s-

au infectat și nu s-au vaccinat până în prezent. Estimarea numărului celor trecuți prin 

boală s-a bazat pe presupunerea că pentru fiecare persoană confirmata prin test 

diagnostic au fost alte 5 persoane nediagnosticate. 

În estimările oficiale ale CDC Atlanta pentru Statele Unite, este folosit un multiplicator de 

4.3 persoane pentru fiecare caz confirmat. 

Au fost făcute două estimări - una la nivel județean și una la nivel de unitate 

administrativ teritorială. 

Pentru estimarea la nivel de județ s-a folosit ca bază de calcul populația rezidentă în 

Romania la data de 1 ianuarie 2020 (Institutul National de Statistica), fiind considerată 

mai apropiată de situația reala, precizează Institutul Național de Sănătate Publică. 

Concluziile: 

 în 25 de județe peste 20% din persoane au un grad de imunitate 

 în 11 peste 40% din persoane au un grad de imunitate 
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 în 3 județe peste 50% din persoane au un grad de imunitate 

 în 3 județe peste 60% au un grad de imunitate. 

 

Pentru estimarea la nivel de unitate administrativ teritorială, din cauza lipsei datelor de 

rezidență, raportarea s-a făcut la populația cu domiciliul în Romania la data de 1 

ianuarie 2020. 

Concluziile: 

 în 6,4% din UAT peste 40% din persoane au un grad de imunitate 

 în 58.2% din UAT peste 20% din persoane au un grad de imunitate 

 în 35.4% din UAT sub 20% din persoane au un grad de imunitate. 

Potrivit INSP, se constată că la un nivel de sub 40% persoane cu un grad de imunitate se 

încadrează: 

 11 municipii cu populație de peste 100.000 de locuitori - Galați, Ploiești, Brăila, 

Buzău, Vaslui, Suceava, Botoșani, Satu Mare, Râmnicu Vâlcea, Piatra Neamț și 

Drobeta Turnu Severin 

 12 municipii cu o populație între 50.000 – 100.000 de locuitori - Târgu Jiu, 

Târgoviște, Focșani, Tulcea, Reșița, Slatina, Bârlad, Roman, Giurgiu, Sfântu 

Gheorghe, Turda și Slobozia. 
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 "Locuitorii din zonele urbane sunt mai predispuși să participe la comportamente 

preventive decât locuitorii din mediul rural. Aglomerarea poate favoriza 

răspândirea bolii, dar diferențele în ceea ce privește măsurile de prevenție, 

accesul la asistență medicală și datele demografice o pot limita. 

 În zonele rurale, cele mai mari riscuri de transmitere a infecției pot apărea în urma 

unor evenimente comune (nunti, botezuri, evenimente ale comunității etc). De 

asemenea, persoanele din mediul rural au mai puține șanse să se adreseze spre 

diagnosticul de laborator sau sa solicite ajutor medical atunci când se simt rău, iar 

profesioniștii din domeniul medical din zonele rurale sunt mai puțin capabili să 

diagnosticheze, să raporteze și să trateze cu exactitate cazurile de infecție", spun 

reprezentanții INSP. 

"Următorul val epidemic cu tulpina delta va fi unul substanțial în ceea ce privește 

infecțiile și spitalizările" 

Până în prezent, dinamica și caracterizarea transmiterii acestei variante se bazează pe 

datele colectate si studiile din Marea Britanie. În Marea Britanie, se constată o creștere 

rapidă a numărului de cazuri, dar aceasta este însoțită de scăderea mediei de vârsta a 

cazurilor confirmate si de un număr de decese sub nivelul valurilor anterioare cu care s-a 

confruntat. 

Potrivit INSP, "există o diferență semnificativă a nivelurilor de acoperire vaccinală la 

grupele de vârsta la risc (peste 60 de ani) între Marea Britanie si Romania, astfel 

încât acest tablou cu un număr de decese mai mic decât in valurile anterioare este 

posibil sa nu se materializeze în cazul nostru". 

Toate studiile arată o transmisibilitate crescută pentru Delta comparativ cu virusul inițial 

și față de virusul Alpha. 

Exista unele dovezi experimentale ale evitării imunității naturale câștigate in urma 

infectării cu variantele precedente, dar datele epidemiologice sunt insuficiente. Studiile 

referitoare la eficacitatea vaccinului față de aceasta varianta arată că atât vaccinul Pfizer, 

cât si Moderna si Astra Zeneca au o eficacitate înalta iî condițiile administrării ambelor 

doze. Analizele continuă să susțină transmisibilitatea crescută și eficacitatea redusă a 

vaccinului (in cazul efectuării doar a primei doze) împotriva infecției simptomatice. 
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În timp ce riscul de spitalizare pare a fi mai crescut decât în cazul variantei Alpha, odată 

ce pacienții sunt internați în spital, datele nu arata o severitate crescută. Aceste aspecte 

duc la o mare incertitudine cu privire la posibila traiectorie epidemică viitoare, spun 

specialiștii. 

Conform acestora, scenariul principal de luat în considerare ar fi că următorul val 

epidemic cu tulpina delta va fi unul substanțial în ceea ce privește infecțiile și 

spitalizările. 

"Nu se va putea exclude posibilitatea de reinstituire a restricțiilor" 

INSP avertizează că relaxarea măsurilor trebuie sa fie evaluată prin prisma impactului 

pasului anterior. Astfel, era indicat să se țină cont de următoarele aspecte: 

 a) Campania de vaccinare continuă cu succes. 

 b) Ratele de incidenta nu determina o creștere a spitalizărilor, care sa pună 

presiune pe sistemul sanitar 

 c) Dovada că vaccinurile sunt suficient de eficiente în reducerea spitalizărilor și a 

deceselor la cei vaccinați. 

 d) Nu au apărut în circulație comunitara variante de îngrijorare a virusului Sars 

Cov 2 care sa scape răspunsului imun dat de vaccinare. 

INSP spune că, în afară de o campanie de vaccinare care se desfășoară într-un ritm lent, 

toate celelalte 3 puncte sunt îndeplinite. 

Reprezentanții INSP avertizează că, având în vedere potențialul de evoluție a variantei 

delta în Romania și acoperirea vaccinală scăzută în rândul persoanelor la risc, este 

necesar ca unele restricții sa rămână în vigoare în continuare. Printre cele mai necesare 

ar fi obligativitatea portului măștii de protecție în zone aglomerate, piețe, magazine, 

transport în comun. Restricțiile privind reîntoarcerea din călătorii internaționale vor 

trebui să rămână în vigoare și în perioada următoare, mai spun reprezentanții INSP. 
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Conform acestora, decizia de renunțare la aceste restricții va depinde de "imaginea 

epidemiologică internațională și internă, de prevalența și localizarea oricăror variante de 

îngrijorare, eficacitatea vaccinurilor asupra acestor variante și impactul variantelor 

asupra transmisibilității, spitalizărilor și deceselor, precum si de progresul campaniilor de 

vaccinare atât la nivel național, cat si internațional". 

"În cazul constatării răspândirii unei variante de virus care prezinta abilitatea de a eluda 

răspunsul imun datorat vaccinării nu se va putea exclude posibilitatea de reimpunere de 

restricțiilor economice și sociale la nivel local, regional sau național", mai spune INSP. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PF Daniel, decorat astăzi de președintele Klaus Iohannis, la împlinirea 

a 70 de ani 

Patriarhul Bisericii Ortodoxe Române va fi decorat astăzi de preşedintele Klaus Iohannis, 

într-o ceremonie oficială. 

Cu această ocazie, la Altarul de vară al Catedralei Patriarhale va fi săvârșită o slujbă de Te 

Deum. 

Patriarhul Bisericii Ortodoxe Române, Preafericitul Părinte Daniel (Ciobotea), s-a născut 

la 22 iulie 1951, în satul Dobreşti, comuna Bara, judeţul Timiş. La Sfântul Botez a primit 

numele Dan-Ilie. 

 

Este absolvent al Institutului Teologic Universitar Ortodox din Sibiu (1970-1974). În 

perioada 1974-1976, urmează cursurile de doctorat la Institutul Teologic Universitar 

Ortodox din Bucureşti, Secţia Sistematică, sub îndrumarea pr. prof. dr. Dumitru 

Stăniloae; îşi continuă studiile în străinătate: doi ani la Facultatea de Teologie 

Protestantă a Universităţii de Ştiinţe Umane din Strasbourg (Franţa) şi doi ani la 

Facultatea de Teologie Catolică a Universităţii Albert Ludwig din Freiburg im Breisgau 

(Germania). 

În perioada 1980-1988, este lector la Institutul Ecumenic de la Bossey (Elveţia). 
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Intră în viaţa monahală la 6 august 1987, la Mănăstirea Sihăstria, judeţul Neamţ, cu 

numele Daniel. La 14 august 1987 este hirotonit ierodiacon, iar la 15 august 1987, 

ieromonah. 

În 1988, este hirotesit protosinghel şi numit consilier patriarhal, director al Sectorului 

Teologie Contemporană şi Dialog Ecumenic; în 1988, devine conferenţiar la Catedra de 

Misiune Creştină a Institutului Teologic Universitar Ortodox din Bucureşti. 

 

La 12 februarie 1990, Daniel Ciobotea este ales episcop-vicar al Arhiepiscopiei 

Timişoarei, cu titlul de Lugojanul, iar în 4 martie 1990 este hirotonit arhiereu în Catedrala 

mitropolitană. 

 

La 7 iunie 1990, este ales arhiepiscop al Iaşilor şi mitropolit al Moldovei şi Bucovinei, 

întronizat la 1 iulie 1990. 

Este ales în demnitatea de arhiepiscop al Bucureştilor, mitropolit al Munteniei şi 

Dobrogei şi patriarh al Bisericii Ortodoxe Române, la 12 septembrie 2007. La 30 

septembrie 2007, este întronizat Patriarh în Catedrala patriarhală din Bucureşti. 

Printre alte distincţii, titluri şi premii, a fost distins de către Preşedintele Românei cu 

Ordinul Serviciul Credincios în rang de Mare Cruce (2000) şi Ordinul Naţional Steaua 

României în grad de Mare Cruce (2007). 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 România va produce drone militare Watchkeeper X, care au executat 

misiuni în Irak și Afganistan  

România va produce drone Watchkeeper X, sisteme militare compatibile cu standardele 

NATO, care au executat deja misiuni în Afganistan și Irak. Compania U-TacS, specializată 

în producerea de drone militare, a semnat un memorandum cu Aerostar Bacău pentru 

crearea unui consorțiu și va transfera tehnologie din Marea Britanie în România pentru 

producţia dronelor Watchkeeper X, a anunțat directorul general al companiei U-TacS. 

Directorul general al U-TacS, Yogev Dahan, şi preşedintele şi director general al Aerostar 

Bacău, Grigore Filip, au semnat marţi la Bacău un Memorandum de Înţelegere pentru 

crearea unui consorţiu care să producă dronele Watchkeeper X. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 iulie 2021 37 

 

"U-TacS este foarte mândră să fie parte din acest consorţiu, care va propune forţelor 

armate române sistemul de avioane fără pilot Watchkeeper X. Suntem foarte bucuroşi să 

ne aflăm astăzi aici şi să creăm acest consorţiu, cu companii partenere din industria 

românească, pentru a răspunde unui program cu un produs care noi credem că satisface 

în totalitate cerinţele partenerilor români şi suntem bucuroşi că în viitor vom putea să 

transferăm o serie de tehnologii din Marea Britanie în România", a afirmat Yogev Dahan, 

potrivit Agerpres. 

Consorţiul va include şi participarea companiilor Thales Systems România, Romaero SA 

şi a Institutului Naţional de Cercetare Aerospaţială din România "Elie Carafoli", potrivit 

unui comunicat al U-TacS. 

Compania U-TacS, joint-venture creat de companiile din industria apărării Elbit (Israel) şi 

Thales (Marea Britanie), intenţionează să coopereze cu mai multe firme din România 

pentru producerea locală a dronelor Watchkeeper X, fiind interesată de contractul de 

achiziţionare de drone în valoare de peste 270 de milioane de dolari anunţat de 

Ministerul Apărării Naţionale. 

În cadrul ceremoniei de semnare a Memorandumului de Înţelegere, preşedintele şi 

director general al Aerostar Bacău, Grigore Filip, a subliniat că îşi doreşte ca parteneriatul 

dintre compania românească şi U-TacS să fie unul de succes pentru România. 

"Acest moment constituie momentul de naştere a unui parteneriat pe care noi ni-l dorim 

de succes pentru Aerostar, pentru România şi pentru partenerii noştri din Anglia. E o 

coincidenţă fericită faptul că astăzi (marţi, n.r.), pe 20 iulie, este Ziua Aviaţiei, deci în 

România prin tradiţie azi se sărbătoreşte Ziua Aviaţiei, ziua aviatorilor, a piloţilor, a 

inginerilor, a tuturor celor care se ocupă de avioane, şi sper că ceea ce am făcut noi azi 

să fie un cadou pe care îl facem aviaţiei din România", a menţionat preşedintele şi 

director general al Aerostar Bacău. 

Dronă compatibilă cu standardele NATO 

Directorul pentru Vânzări şi Dezvoltarea Produsului al U-TacS, Geraint Lloyd, a explicat 

că drona Watchkeeper X este compatibilă cu standardele NATO. 
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"Watchkeeper X este un UAV tactic, zboară cam la 16.000 de picioare (aproape 5.000 de 

metri - n.r.), operează la o viteză de aproximativ 85 de kilometri pe oră şi are ceea ce 

numim o capabilitate de supraveghere persistentă, transportând în permanenţă două 

sisteme de senzori. (...) Avem în spate ceea ce numim un senzor electro-optic, iar în faţă 

este un radar de la Thales, care oferă capabilităţi de operare în toate condiţiile 

atmosferice. De asemenea, capacitatea de armare a acestei drone provine de la divizia 

noastră din Marea Britanie, iar punând toate acestea la un loc avem o soluţie 

compatibilă 100% NATO, certificată să opereze în spaţiul aerian civil. (...) Deci e un 

echipament cu uz dublu - militar şi civil. Ca să concluzionez, credem, împreună cu 

partenerii noştri de astăzi, că acest sistem va răspunde în totalitate cerinţelor 

programelor de înzestrare ale Forţelor Armate Române", a apreciat Geraint Lloyd. 

Dronele construite de U-TacS folosesc tehnologia informaţiei produsă de compania 

britanică Thales, iar directorul pentru Apărare Aerospaţială şi Securitate al Thales 

Systems România, Cristian Silviu Şfichi, a subliniat, în cadrul ceremoniei semnării 

memorandumului, că ţelul acestei companii este de a produce pentru Armata Română 

un produs de calitate fabricat în România. 

"Acest parteneriat este începutul unui drum (...), ţelul nostru final fiind de a livra Forţelor 

Armate Române un produs făcut în România, personalizat pentru cerinţele Armatei 

Române, care să poată să fie funcţional şi întreţinut şi operaţional mulţi ani de acum 

încolo. (...) Colegii mei, cei 600 de ingineri din Thales România - şi sperăm ca la sfârşitul 

anului să fim 800 - vă stau alături pentru a livra alături şi la timp un produs atât de 

necesar Forţelor Armate Române", a precizat reprezentantul Thales Systems România. 

Un model al dronei tactice Watchkeeper este expus într-unul dintre hangarele Aerostar. 

Watchkeeper este cel mai mare program de drone tactice din Europa. Sistemul a fost 

testat în misiune în Afganistan şi Irak, unde a avut un rol crucial în protejarea trupelor. 

Watchkeeper operează în zone terestre, maritime şi de litoral, zi şi noapte, în condiţii de 

vreme extremă şi de vizibilitate redusă, inclusiv în zone fără acoperire GPS. Este un 

sistem certificat la standarde NATO şi, de asemenea, certificat pentru a zbura în spaţiul 

aerian civil. În august anul trecut, Watchkeeper a monitorizat Canalul Mânecii, sprijinind 

eforturile de combatere a migraţiei ilegale.  
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Designul modular al sistemului (arhitectura scalabilă) permite dezvoltări ulterioare care 

să ţină pasul cu avansul tehnologic, dar şi personalizări în funcţie de cerinţele şi nevoile 

utilizatorului. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Economiștii UBB: România, pe primul loc în UE privind indicele de 

revenirea la ,,normalitate” a vieții socio-economice. Suntem în coada 

clasamentului la vaccinare 

 

 România se situează pe primul loc printre țările UE în clasamentul “indicilor de 

normalitate” dezvoltat de specialiștii de la revista britanică ,,The Economist” și analizat 

de economiștii de la Universitatea Babeș-Bolyai. Acest indice măsoară gradul în care 

viața socio- economică reușește să revină la un nivel pre-pandemie, iar România a atins 

în luna iulie 2021 un nivel de 81,17%. Asta în ciuda faptului că în ceea ce privește lupta 

cu pandemia suntem încă jos: în coada clasamentului ratelor de vaccinare, alături de 

Bulgaria, ceea ce ne face foarte vulnerabili în fața unui posibil nou val epidemic. 
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Economiștii de la UBB au analizat acest indice și l-au introdus pe platforma care 

monitorizează pandemia și efectele ei în România. Aceștia atrag atenția că o revenire a 

activităților socio-economice din România la nivelul pre-pandemie reprezintă un semn 

pozitiv din perspectiva performanței economice a țării, dar poate fi și un semnal de 

îngrijorare dintr-o perspectiva epidemiologică, având în vedere mai ales această rată de 

vaccinare scăzută în Romania. 

Ce e indicele de normalitate 

La 500 de zile de la apariția primului caz de coronavirus în România (10 iulie),  Școala de 

Științe Sociale a UBB, prin intermediul unei echipe de șase cercetatori ai Facultății de 

Știinte Economice și Gestiunea Afacerilor (UBB FSEGA), au analizat datele aferente 

indicelui de normalitate dezvoltat de specialiștii de la revista britanica ,,The Economist” 

care măsoara gradul în care viața socio economică reușește să revină la un nivel pre-

pandemie. Indicele este măsurat pe o scara de 0%-100%, valoarea de 100% 

reprezentând nivelul aferent perioadei de dinaintea pandemiei. Conform celor mai 

recente date publicate, România a atins în luna iulie 2021 un nivel de 81,17%, valoare cu 

care se situează pe primul loc printre țările UE participante la acest studiu, respectiv în 

top10 la nivel mondial (locul 8 in data de 9 iulie 2021). 

Indicele de normalitate dezvoltat de specialiștii de la ,,The Economist” monitorizează 

schimbarea comportamentului actorilor socio-economici ca urmare a pandemiei de 

coronavirus, fiind compus din opt indicatori care pot fi grupați în trei categorii, explică 

reprezentanții UBB. Prima categorie se referă la transport și călătorii: (1) gradul de 

utilizare a transportului public în orașe mari, (2) traficul general în aceste orașe, respectiv 

(3) numarul zborurilor domestice și internaționale. A doua categorie măsoară nivelul 

activităților de recreere și divertisment: (4) timpul petrecut în afara locuinței, (5) 

veniturile realizate de cinematografe și (6) participarea publicului la evenimente sportive. 

Ultima categorie se referă la activități comerciale și locuri de muncă: (7) vizita populației 

în magazine și (8) rata de ocupare a spațiilor de birouri. Indicele este calculat pentru cele 

mai mari 50 de economii din lume, printre care și România, acoperind astfel 90% din 

PIB-ul global, respectiv 76% din populatia lumii. 
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În privința componentelor indicelui, analizele din cadrul acestui proiect arată că, în 

comparație cu celelalte țări, România stă cel mai bine la categoria timpului 

petrecut în afara locuinței (104,6%, locul 2 la nivel global), respectiv în categoria 

cinema (101,0%, locul 2 la nivel global) – asta înseamnă că, la aceste categorii, 

activitatea populației nu numai ca a revenit la, dar a și depășit nivelul pre-

pandemie. La categoriile Trafic și Transport public suntem la aproape 80%, rata de 

ocupare a birourilor este de 76%, iar nivelul zborurilor cu avionul e de aproximativ 

64%. 

 

Sursa imagine: COVID Impact Monitor 

 Răzvan Mustață, Decanul Facultății de Știinte Economice și Gestiunea Afacerilor a lTRR, 

spune că cea mai recentă componentă a proiectului de cercetare monitorizează modul 

în care viața de zi cu zi se întoarce la sau se îndepărteaza de nivelul obișnuit în perioada 

premergătoare pandemiei. “Cu acest instrument dorim să venim în sprijinul autoritățlor, 

oferind o sursă credibilă de informații privind evoluția comportamentului populației, 

respectiv un instrument cu care se pot realiza analize comparative a nivelului de relaxare 

a vieții socio-economice în România comparativ cu alte țări ale lumii . 

Desigur, o revenire a activităților socio-economice din România la nivelul pre-pandemie 

reprezintă un semn pozitiv din perspectiva performanței economice a țării, poate fi însă 

în același timp și un semn de îngrijorare dintr-o perspectiva epidemiologică, avand în 

vedere și rata de vaccinare relativ scazută în Romania”, a menționat decanul. 
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În coada clasamentului vaccinării 

În luna iulie, ritmul de vaccinare scade în continuare, arată datele COVID-19 Economic 

Impact Monitor, platformă lansată de economiștii de la UBB. Mai precis, numărul mediu 

zilnic al persoanelor care se vaccinează cu prima doză e cu 77% mai scăzut decât în luna 

aprilie. Asta deși specialiștii în Sănătate Publică au arătat în repetate rânduri că 

vaccinarea e cea mai eficientă și sigură metodă de a învinge pandemia. 

Potrivit unui raport publicat în 14 iulie, România a ajuns la un procent de numai 29,7% 

de persoane vaccinate cu ambele doze. În Uniunea Europeană (plus Islanda, 

Liechtenstein și Norvegia), numai Bulgaria are un procent mai scăzut de atât (15,6%).  

Majoritatea țărilor europene au vaccinat între 60 și 90% din populația adultă cel puțin cu 

prima doză, în timp ce România rămâne la mare distanță, cu doar 30% din adulți 

vaccinați, potrivit datelor la zi centralizate de Centrul European pentru Prevenirea şi 

Controlul Bolilor (ECDC). 

Eonomiștii de la UBB monitorizează efectele pandemiei 

Evoluția în timp, precum și componentele indicelui de normalitate pot fi consultate pe 

pagina web, analizele fiind realizate ca partea proiectului de cercetare denumit COVID-

19: Romanian Economic Impact Monitor. Proiectul monitorizează în timp real evoluția 

pandemiei, respectiv starea economică a țării, oferind și previziuni pe termen scurt și 

mediu privind pandemia și performanța economică a României. 

Proiectul de cercetare este coordonat de Szasz Levente (profesor, UBB FSEGA), iar 

membrii echipei sunt Balint Csaba (BNR, cadru didactic asociat UBB FSEGA), Csala Denes 

(Lancasler Universily, cadru didactic asocial UBB FSEGA), Csiki Ott6 (doctorand UBB 

FSEGA), Nagy Balint Zsolt (conferentiar UBB FSEGA), respectiv Racz Bela-Gergely (lector 

UBB FSEGA). 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 

 

https://actualdecluj.ro/campania-de-vaccinare-din-romania-a-ajuns-in-punct-critic-numarul-mediu-zilnic-al-persoanelor-care-se-vaccineaza-cu-prima-doza-e-cu-77-mai-scazut-decat-in-aprilie/
https://actualdecluj.ro/campania-de-vaccinare-din-romania-a-ajuns-in-punct-critic-numarul-mediu-zilnic-al-persoanelor-care-se-vaccineaza-cu-prima-doza-e-cu-77-mai-scazut-decat-in-aprilie/
https://actualdecluj.ro/campania-de-vaccinare-din-romania-a-ajuns-in-punct-critic-numarul-mediu-zilnic-al-persoanelor-care-se-vaccineaza-cu-prima-doza-e-cu-77-mai-scazut-decat-in-aprilie/
https://covid19-vaccine-report.ecdc.europa.eu/
http://econ.ubbcluj.ro/coronavirus
http://econ.ubbcluj.ro/coronavirus


CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 iulie 2021 43 

 

 Gazoductul Nord Stream 2 „ameninţă Ucraina şi întreaga Europă 

Centrală”. Declarație comună a Kievului şi Varşoviei 

Viitorul gazoduct Nord Stream 2 ameninţă Ucraina şi Europa Centrală pe plan „politic, 

militar şi energetic”, spun Kievul şi Varşovia, după ce Washingtonul şi Berlinul au ajuns la 

un compromis asupra acestui controversat proiect energetic. 

„O astfel de decizie creează noi ameninţări pentru Ucraina şi Europa Centrală, la nivel 

politic, militar şi energetic”, au declarat într-un comunicat comun miniştrii de externe ai 

Ucrainei şi Poloniei, Dmitro Kuleba şi Zbygniew Rău, relatează AFP, citată de Agerpres. 

Guvernele american şi german au anunţat miercuri un acord pentru a pune capăt 

disputei lor pe tema controversatului gazoduct Nord Stream 2. 

 

Într-o declaraţie comună, Statele Unite şi Germania au vorbit despre noi sancţiuni în 

cazul unui derapaj al Moscovei în utilizarea acestui proiect şi se angajează să încerce să 

compenseze pierderile Ucrainei, care va fi privată de o parte din tranzitul de gaze ruseşti 

prin viitorul gazoduct. 

„Dacă Rusia va încerca să utilizeze energia drept armă sau va comite alte acte agresive 

faţă de Ucraina, Germania se angajează, în acest acord cu noi, să ia măsuri la nivel 

naţional şi să exercite presiuni pentru adoptarea unor măsuri eficiente la nivel european, 

inclusiv sancţiuni pentru limitarea capacităţilor de exporturi ruseşti spre Europa în 

sectorul energetic”, a declarat un oficial al Departamentului de Stat al SUA. 

(Sursa: Digi 24) 
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